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Deltagere: Birger Brix, Helge Larsen, Birgit Stokbro, Gert Thorsen, Anette Guldfeldt, Torben Nyman, 

Birte Juul Pedersen, Annette Lønk og Sonja Brix. 

Fra administrationen: Forretningsfører Pia Hesselvig og forvaltningskonsulent Niels Dahl Thellufsen 

(referent).   

 
Dagsorden for organisationsbestyrelsesmødet:  
 

1. Bestyrelsens kvarter 
2. Godkendelse af seneste mødereferat 
3. Gensidig orientering  
4. Orientering fra administrationen  
5. Repræsentation og honorarfordeling 
6. Byggeri og renoveringer  
7. Udlejningssituationen, herunder markedsføring   
8. Prækvalifikationsansøgning om en ny boligsocial helhedsplan for perioden 2025-29 
9. Eventuelt  

 

 

1. Bestyrelsens kvarter 
Intet til referat. 
 
Meddelelser: 
Birger oplyste, at kurset som netop er holdt i Hanstholm afholdes næste år af Lejerbo Aalborg. Gert 
og Birger er tovholder sammen med Susanne Frelsvig. Birger efterspurgte desuden at få rundsendt 
en opdateret mail og telefonliste på organisationsbestyrelsens medlemmer. 
 
 
2. Godkendelse af seneste mødereferat 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen foretager endelig godkendelse referat fra organisationsbe-
styrelsesmøde den 13. december 2023.  
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet. 
 
 
3. Gensidig orientering   
Gert orienterede om seneste møde i Hovedbestyrelsen i sidste uge. Det havde været et kort møde 
pga. et seminar om Lejerbo i fremtiden. Hovedemnet på mødet havde været status på den økonomi-
ske situation. Efter at Lejerbo forrige år tabte en del på kurstab, var 2023 et godt år og 2024 tegner 
ligeledes til at give pæne kursgevinster. Derfor forventes det, at det meste af det tabte er indhentet 
ved udgangen af 2024.         
 
Birte oplyste, at et kommende BL-møde holdes i Viborg. Det er problematisk, da der er lang afstand, 
og det er et relativt kort møde. Birte roste i øvrigt, at en hel del nuværende og tidligere ejendomsfunk-
tionærer deltog ved begravelsen af tømrer Carsten Bleis Nielsen.   
 
 
4. Orientering fra administrationen  
Nytårskur den 16. februar 2024   
Nytårskuren holdes den 16. februar 2024 kl. 18.30 på Orkideen i Aalborg. Tilmeldingerne sendes til 
Niels Dahl Thellufsen senest den 31. januar 2024.   
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Formandsmøde i 2024   
Det afklares, hvornår der holdes formandsmøde.    
 
Dato for Bestyrelsens Dag for Lejerbo Aalborg  
Mulige datoer er lørdag den 25. maj eller 1. juni. Alternativt kan der findes en hverdag, hvis den skal 
holdes før. 
 
Lejerbos familieferie 2024 
Lejerbo har de seneste år arrangeret sommerferie for de familier blandt vores beboere, som ellers 
ikke ville have haft mulighed for at komme på ferie. Der har sidste år været mere end 170 deltagere 
på ferierne, som har fundet sted både på Falster og i Jylland. Igen i år har vi fået midler fra Arbejds-
markedets Feriefond til disse ferietilbud. Midlerne må dog ikke anvendes til administration eller hono-
rering af de medarbejdere, der står for at afvikle ferieopholdene. Den udgift deles de boligorganisatio-
ner, hvis beboere deltager på ferierne, og administrationsorganisationen om at dække. For organisa-
tionernes vedkommende er der tale om en udgift på max 350 kr. pr. deltager. Organisationer der ikke 
ønsker, at deres beboere skal have tilbud om at deltage, skal give besked senest den 1. marts. 

Bestyrelsen skal tage stilling til, om beboere i Lejerbo Aalborg skal kunne tage del i dette tilbud. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen tilslutter sig, at organisationen betaler egen-andelen, hvis der er beboere fra Lejerbo Aal-
borg, der deltager i familieferie. 
 
Hædring af beboerdemokratiets særlige indsats  
Hovedbestyrelsen har truffet beslutning om, at man gerne vil anerkende beboerdemokrater, der sam-
menhængende har været i landsrepræsentantskabet i 25, 40 eller 50 år. Det vil være den enkelte or-
ganisation, der indstiller til formandskabet/administrationen om hædringen. Erkendeligheden vil blive 
givet på det førstkommende landsrepræsentantskabsmøde efter indstillingen, og vil være en gave-
kurv af passende størrelse 
 
Reetablering af henlæggelser  
Sidste år tabte mange organisationer og afdelinger en væsentlig del af deres opsparing (også kaldet 
henlæggelser) på grund af uroen på kapitalmarkederne. Siden da er der sket en markant forbedring 
på kapitalmarkederne og prognosen er således, at det tabte, er indhentet ved udgangen af 2024.  
 
Det betyder, at organisationer og afdelinger får penge ind på bogen i forbindelse med de kommende 
regnskaber. Det er vigtigt, at disse midler bruges til reetablering af henlæggelserne. For det var jo 
der, pengene til sidste års tab blev taget fra. På den måde vil vi i løbet af de kommende år kunne 
dække det hul, der blev slået i henlæggelserne sidste år.  
 
Fra administrationen side vil vi derfor anbefale, at organisationsbestyrelsen træffer en beslutning om, 
at dette princip bør følges generelt for alle afdelingsbudgetter i organisationen, og at man således 
kun undtagelsesvis vil godkende afdelingsbudgetter, hvor dette fraviges. 
 
Gratis online-kursus for organisationsbestyrelsesmedlemmer  
BL har udviklet et online-kursus for organisationsbestyrelsesmedlemmer om deres opgaver og an-

svar. Det er et rigtig godt kursus, som kommer omkring mange af de emner, vi ved, der fylder for OB-

medlemmer. Det gælder både rammer fastsat i lovgivningen, men også emner som samarbejde med 

administrationen og med hinanden i bestyrelsen. Kurset vil naturligvis være nyttigt for nye organisati-

onsbestyrelsesmedlemmer, men også ’gamle’ bestyrelsesmedlemmer vil kunne få gavn af at tage 

kurset. Kurset består af 6 moduler og afsluttes med en test, hvorefter der udstedes et kursusbevis. 

Vurderingen er, at det tager ca. 1-1½ time at gennemføre.  

Det er gratis at tage kurset, og man kan tilmelde sig og få adgang her:  

https://bl.dk/kurser-og-netvaerk/kursuskalender/?eventId=23-91  

 

https://bl.dk/kurser-og-netvaerk/kursuskalender/?eventId=23-91
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Beslutning: 
Tilmeldingerne til nytårskuren den 16. februar 2024 blev givet til Niels under mødet.   
Der var en drøftelse af Formandsmøde i 2024. Det er vigtigt med et godt emne, fx samarbejde med 
politiet med deltagelse fra nærstationen på Grønlandstorvet. Samtidig overvejes det at fjerne runden 
om afdelingerne. Anette G og Helge arbejder videre med mødets indhold. Det blev aftalt, at mødet 
holdes tirsdag den 16. april kl. 17.00 i Rughaven. Birte står for udsendelse i samarbejde med Niels.           
Opfølgning på Bestyrelsens Dag for Lejerbo Aalborg bliver et heldagsmøde den 25. maj 2024 fra kl. 
9.30 på Scandic i Aalborg Øst (morgenmad fra kl. 9.00). Pia aftaler mødet med Susanne Frelsvig.     
 
Orienteringerne blev taget til efterretning. Niels beder Tina Brorly lave et udtræk i forhold til, hvor 
mange år Birgit og Birte har siddet i landsrepræsentantskabet. Der er opbakning til, at de penge der 
kommer ind på bogen i forbindelse med de kommende regnskaber bruges til reetablering af henlæg-
gelserne i de enkelte afdelinger. Med hensyn til det omtalte online-kursus sikres det, at der kommer 
link med ud i referatet      
 
 
5. Repræsentation og honorarfordeling 
På mødet drøftes Lejerbo Aalborgs repræsentation og honorarfordeling. Der tages udgangspunkt i, 
hvor Lejerbo Aalborg er repræsenteret i dag. I drøftelserne indgår også deltagere i byggeudvalg og 
den honorarfordeling, som senest blev besluttet i november 2023.             

Status i forhold til hvor Lejerbo Aalborg er repræsenteret:  

• Deltager i det årlige styringsdialogmøde i Aalborg sammen med forretningsfører og evt. drifts-
chef/repræsentant for BYG. Har hidtil været formandskabet. 

• Deltager i det årlige styringsdialogmøde i Jammerbugt sammen med forretningsfører og evt. 
driftschefen. Har hidtil været formanden.  

• Deltager i møder med AalborgBo. Har hidtil været formandskabet. Forretningsfører deltager sjæl-
dent, så vi er ikke helt klar over antallet af møder, men vel ca. 1-2 om året.  

• Deltager i repræsentantskabsmødet med BoiNord. Vi har 3 pladser. Det har hidtil været forret-
ningsfører + formandskabet. Forretningsfører er desuden udpeget til bestyrelsen hidtil med Ken-
neth som personlig suppleant. 

• Ad hoc møder med kommune, hvor formanden inviteres sammen med forretningsfører. I snit 1 
om året.  

• Deltagelse i BL-møder. Hele bestyrelsen inviteres. Birte sidder desuden i bestyrelsen, og har 
yderligere møder i den anledning.  

• Byggeudvalg 

Vederlag til organisationsbestyrelsen: 
I henhold til reglerne om vederlag til organisationsbestyrelser er der for indeværende regnskabsperi-
ode (1/7 2023 – 30/6 2024) kr. 118.000 (afrundet i hele tusinder) til rådighed til fordeling i bestyrelsen 
i Lejerbo Aalborg 

Organisationsbestyrelsen besluttede på organisationsmødet den 16. november 2023 at fastholde, at 
der forlods udbetales eventuelt tabt arbejdsfortjeneste og resterende beløb fordeles med 20% til for-
manden, 15% til næstformanden og de sidste 65% fordeles ligeligt mellem de øvrige bestyrelses-
medlemmer. Fordelingen gælder kun det ordinære honorar.  
 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen træffer beslutning om repræsentation, byggeudvalg og ho-
norarfordeling. 

Beslutning: 
Lejerbo Aalborg repræsenteres således:  

• Deltager i det årlige styringsdialogmøde i Aalborg sammen med forretningsfører og evt. drifts-
chef/repræsentant for BYG. Fortsat ved formandskabet. 
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• Deltager i det årlige styringsdialogmøde i Jammerbugt sammen med forretningsfører og evt. 
driftschefen. Bliver fremadrettet Birgit.  

• Deltager i 1-2 møder om året med AalborgBo. Fortsat formandskabet.  
I øvrigt er det ved at være Lejerbo Aalborgs tur til at holde et af de kommende AalborgBo møder.  

• Deltager i repræsentantskabsmødet med BoiNord. Vi har 3 pladser. Fortsat forretningsfører + for-
mandskabet. Forretningsfører fortsætter i bestyrelsen. Ny suppleant (Birger) skal vælges i foråret. 

• Ad hoc møder med kommune. Uændret formanden inviteres sammen med forretningsfører.  

• Deltagelse i BL-møder. Hele bestyrelsen inviteres. Birte sidder desuden i bestyrelsen. Der skete 
tilmelding til BL valgkredsmøde 20. marts til Niels. Anette G. overvejer at stille op til BL’s repræ-
sentantskab. 

• Byggeudvalg. Det er besluttet at der kun er to organisationsmedlemmer i hvert byggeudvalg. 
I de aktuelle byggeudvalg er følgende repræsenteret:  

o Storvorde:  Birger og Helge 
o Skallerupvej:  Birger og Helge 
o Jammerbugt:  Birgit og Helge 
o Hune:  Birgit og Helge  
o Rughaven:  Birte og Helge  
o Attrupgårdvej:  Birger og Helge  

 
Honorarfordeling:  
Byggeudvalgenes honorarfordeling sker fra og med dags dato således, at 50 % går til de to organisa-
tionsmedlemmer i byggeudvalget, mens resten fordeles ligeligt mellem resten af organisationsmed-
lemmerne på udbetalingstidspunktet.  
 
Honorarfordeling bliver derudover således, at honoraret fremadrettet fordeles ligeligt mellem alle or-
ganisationsmedlemmer. I dette budgetår får Kenneth Høfler dog honorar for et halvt år i forhold til 
den hidtidige fordeling, dvs. 10 % af hele honoraret, mens Sonja får honorar for et halvt år.    

 
6. Byggeri og renoveringer 
Lukket punkt 

 
 
7. Udlejningssituationen, herunder markedsføring 
Det indstilles, at udlejningssituationen tages til efterretning. 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet. 
 
 
8. Prækvalifikationsansøgning om en ny boligsocial helhedsplan for perioden 2025-29 
Der arbejdes på en ny prækvalifikationsansøgning, som skal munde ud i en ny boligsocial helhedsplan for 
perioden 2025-29.  
 
I den forbindelse skal der udarbejdes tilkendegivelsesbreve, hvor Lejerbo Aalborgs organisationsbesty-
relse på vegne af tre konkrete afdelinger tilkendegiver, at de deltager i ansøgning om prækvalifikation. De 
tre afdelinger, der er tale om, er Fr. Nansensvej (076-0), Thulevej (119-0) og Hortensiaparken (158-0). 
 

Det indstilles, at organisationsbestyrelsen godkender, at der udarbejdes – og underskrives - tilkende-
givelsesbreve, hvor organisationsbestyrelsen på vegne af tre konkrete afdelinger tilkendegiver deltagelse i 
ansøgningen  
 
 
 



 

 

 

 

629  LEJERBO AALBORG - 29. JANUAR 2024 - REFERAT 

Beslutning: 

Godkendt som indstillet. Birger underskriver på organisationens vegne et tilkendegivelsesbrev ved-
rørende en prækvalifikationsansøgning om, at organisationen støtter den nye boligsociale helheds-
plan for perioden 2025-29.  
 
 
9. Eventuelt   
Der var en drøftelse af deltagerkredsen ved årets "Rebild”/bestyrelseskonference i marts 2024. Pia 
orienterede om, at det i år udover samtlige organisations- og afdelingsbestyrelsesmedlemmer er for-
valtningskonsulenter/sekretærer, forretningsfører og driftschefer. Deltagerkredsen er aftalt med de 
øvrige jyske regioner, så det er ensrettet, hvem der deltager. Niels laver en status over, hvordan det 
går med tilmelding til årets konferencen. 
 
Der blev uddelt ros fra Birte til Niels i forbindelse med planlægning og afholdelse af Kenneth Høflers 
afskedsreception. Ligeledes var der ros fra Gert i forhold til dagens møde.  
 
Det aftaltes, at møderne i årets mødekalender fastholdes. Mødet den 3. april afsluttes med middag 
med Anette G, som har fødselsdag den dag. 
 
Birger deltager i Lejerbos kursusudvalg. Den 19. marts 2024 deltager Birger i et kursus om bestyrel-
sens værktøjer. Birger efterspurgte inputs til nye kurser.    
 
 
Godkendt d. 30/1- 2024 
 
Birger Brix  
____________________ 
Formand 
 
 


